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Protokół nr IX/2024 z IX sesji Rady Miasta Podkowa Leśna IX kadencji, 

która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 r. 
w Szkole Podstawowej im. Bohaterów Warszawy w Podkowie Leśnej przy ul. Jana Pawła II 20 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (obecnych  
15 radnych - lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji) i przekazał 
informacje o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz Miasta, Zastępca Burmistrza Miasta, Skarbnik Miasta  
i Sekretarz Miasta, obsługa prawna, pracownicy UM, przedstawiciele jednostek organizacyjnych, 
mieszkańcy i inni goście. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad (zawiadomienie o zwołaniu 
sesji z porządkiem obrad stanowi załącznik Nr 2 do protokołu z sesji). 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta.  
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
3. pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
4. ustalenia „Regulaminu świadczenia usługi ładowania i zasad korzystania z ogólnodostępnej 
stacji ładowania pojazdów elektrycznych, zlokalizowanej przy siedzibie Urzędu Miasta Podkowa 
Leśna”; 
5. przyjęcia „Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 2025 z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Sprawy różne.  
IX. Zamknięcie sesji.      

 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.   
 
III. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że prośbę o doprecyzowanie zapisu projektu protokołu w 
jednym punkcie zgłosiła radna E. Barucka. Uwaga została uwzględniona i przekazana radnym do 
wiadomości. Innych uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 
Raport z głosowań przeprowadzonych w trakcie sesji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr VIII/2024 z VIII sesji RM przeprowadzonej 24 października 2024 r. 
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IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff przedstawiła informację o swoich działaniach pomiędzy VIII sesją RM 
przeprowadzoną 24 października 2024 r. a IX sesją RM. Informacja Pani Burmistrz stanowi załącznik 
Nr 4 do protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłej 8 listopada br. p. Jolanty Fortini - mieszkanki miasta 
odznaczonej w kwietniu br. Odznaką Honorową „Zasłużony dla Podkowy Leśnej” (geografka, 
ekolożka, wieloletnia radna Podkowy Leśnej, delegatka miasta do Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, radna powiatu grodziskiego, konsultantka podczas obrad Okrągłego Stołu). 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- 31 października br. radni przekazali Dyrektorowi Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w 
Warszawie pismo wyrażające swoje poparcie dla stanowiska Pani Burmistrz oraz postulatów strony 
społecznej ws. zwiększenia funkcji społecznej Lasu Młochowskiego; 

- 22 października br. Wójt Gminy Michałowice i Rada Gminy Michałowic podjęli wspólne stanowisko 
ws. lasów o wiodącej funkcji społecznej; 

- w dniu dzisiejszym odbyła się Gala Rankingu Gmin Woj. Mazowieckiego organizowana przez 
Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej, podczas której Podkowa Leśna otrzymała trzy wyróżnienia i 
nagrody (I miejsce w kategorii gmin miejskich, tytuł Lidera Powiatu Grodziskiego, wyróżnienie od 
Banku Gospodarstwa Krajowego Drzewo Uznania za I Miejsce w kategorii gmin miejskich w Rankingu 
Gmin Województwa Mazowieckiego). 

Do RM wpłynęły: 

- przygotowany przez Panią Burmistrz projekt budżetu miasta na 2025 rok i WPF na lata 2025-2040 – 
dokumenty zostały pozytywnie zaopiniowane na wczorajszym wspólnym posiedzeniu KF, KGŁP i 
KKOSS; 

- zapytania Urzędu Skarbowego w Grodzisku Maz. i Wojewody Mazowieckiego do oświadczeń 
majątkowych kilkorga radnych, w tym Przewodniczącego RM; radni udzielili pisemnych wyjaśnień; 

- pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Warszawie zarządzające przeprowadzenie wyborów 
uzupełniających ławników (do Sądu Okręgowego w Warszawie – 1 osoba, do Sądu Rejonowego dla 
Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych - 2 osoby, do Sądu 
Rejonowego w Grodzisku Mazowieckim – 1 osoba); termin zgłaszania kandydatów upływa 9 grudnia 
br., szczegóły zamieszczone są w BIP Miasta; 

- informacja Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o przyznanej Miastu dotacji w kwocie 
25.000 zł na konserwację figury Najświętszej Maryi Panny – ta konserwacja została już wykonana i 
jest chwalona za jakość wykonania;  

- informacja o stanie realizacji zadań oświatowych miasta w roku szkolnym 2023/2024; 

- prośba Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Tarczynie o wsparcie 
finansowe w kwocie 80.000 zł w zakupie medycznej aparatury diagnostycznej – pismo zostało 
przekazane do KKOSS. 

Pani Burmistrz przekazano: 

- wniosek radnej A. Baranowskiej dot. ustawienia donic w części nieutwardzonej Alei Lipowej; 

- prośbę radnej E. Wolskiej o zajęcie się problemem graficiarzy w mieście; 

- przekazaną przez radną A. Brzozowską-Kempf prośbę mieszkańca o usunięcie rasistowskich i 
ksenofobicznych napisów, które pojawiły się na terenie CKiIO przy ul. Świerkowej; 

- przekazaną przez radną K. Majewską-Lutyk prośbę mieszkańca o usunięcie 'graffiti' z budynku 
mieszczącego się na rogu ulicy JP2 i Akacjowej - transformator; 

- przekazaną przez radną K. Majewską-Lutyk prośbę mieszkańców o naprawę lub wyłączenie ekranu 
pokazującego stan powietrza mieszczącego się przy stacji WKD Podkowa Leśna Wschodnia (ekran 
dość często ulega awarii oślepiając kierowców i mieszkańców). 

Pani Burmistrz będzie mogła odnieść się do zgłoszonych spraw w pkt VIII sesji. 
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VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił o przedstawienie opinii KF. 
Skarbnik Miasta B. Bała poinformowała o wniesieniu autopoprawki do projektu uchwały ws. zmian w 
WPF - przedsięwzięcie pn. "Opracowanie planu ogólnego dla Miasta Podkowa Leśna" wydłuża się do 
roku 2026 i zabezpiecza finansowanie w kwotach po 250.000,00 zł na 2025 r. i 2026 r. Była już o tym 
mowa na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji. 
Przewodniczący KF W. Żółtowski przekazał, że KF pozytywnie zaopiniowała oba projekty uchwał. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. zmian w WPF pod głosowanie imienne (imienne 
wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 3 do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 39/IX/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 
rok 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (imienne wyniki głosowania 
stanowią załącznik Nr 3 do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 40/IX/2024. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KF. 
Przewodniczący KF W. Żółtowski poinformował, że KF pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (imienne wyniki głosowania 
stanowią załącznik Nr 3 do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 41/IX/2024. 
 

4.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu świadczenia usługi ładowania i zasad 
korzystania z ogólnodostępnej stacji ładowania pojazdów elektrycznych, zlokalizowanej przy 
siedzibie Urzędu Miasta Podkowa Leśna” 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGŁP. 
Przewodnicząca KGŁP A. Brzozowska-Kempf poinformowała, że KGŁP pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. Radni zwrócili jednak uwagę na kilka zapisów w Regulaminie, którym chcieliby się 
przyjrzeć, dlatego po pierwszym kwartale funkcjonowania stacji ładowania będą chcieli 
przeanalizować działanie systemu.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (imienne wyniki głosowania 
stanowią załącznik Nr 3 do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 42/IX/2024.  
 

5.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 
2025 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie” 
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Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KKOSS. 
Przewodnicząca KKOSS A. Olejniczak-Siara przekazała, że KKOSS pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne (imienne wyniki głosowania 
stanowią załącznik Nr 3 do protokołu z sesji). 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 43/IX/2024. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania 
w formie pisemnej. 
 
VIII. Sprawy różne 
 
Burmistrz Miasta M. Eckhoff ustosunkowała się do zgłoszonych przez radnych pisemnie pomiędzy 
sesjami spraw: 
 Wniosek radnej A. Baranowskiej dot. ustawienia donic w części nieutwardzonej Alei Lipowej – 

mogłyby być betonowe, aby uniemożliwić ich łatwe przesuwanie 

Pani Burmistrz stwierdziła, że przestawianie donic jest odwiecznym problemem Alei Lipowej, 
zgadza się zatem z wnioskiem radnej. Na wiosnę planowana jest wymiana donic, bo te obecne 
są za lekkie.  

 Przekazana przez radną K. Majewską-Lutyk prośba mieszkańców o naprawę lub wyłączenie 
ekranu pokazującego stan powietrza mieszczącego się przy stacji WKD Podkowa Leśna 
Wschodnia (awarie powtarzają się) 

Pani Burmistrz poinformowała, że ekrany zostały dziś rano naprawione i nie powinny już oślepiać. 

 Przekazana przez radną A. Brzozowską-Kempf prośba mieszkańca o usunięcie rasistowskich i 
ksenofobicznych napisów, które pojawiły się na terenie CKiIO przy ul. Świerkowej 

Pani Burmistrz powiedziała, że napisy zostały już jakiś czas temu usunięte. 

 Prośba radnej E. Wolskiej o zajęcie się problemem graficiarzy w mieście 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że jeśli chodzi o budynek na ul. Wschodniej, to w zasadzie jedyne  
co UM może zrobić, to apelowanie do właścicieli o poprawienie stanu budynku. 

Na sugestię radnej K. Majewskiej-Lutyk, żeby UM zaproponował właścicielom nieruchomości, że 
Miasto zamaluje napisy na ich budynku, Pani Burmistrz odpowiedziała, że ma wątpliwości czy 
Miasto może wydawać publiczne środki na pomalowanie prywatnej własności. W pierwszej 
kolejności UM zwróci się do właścicieli z prośbą o usunięcie napisów. 

 Przekazana przez radną K. Majewską-Lutyk prośba mieszkańca o usunięcie ‘graffiti' z 
transformatora mieszczącego się na rogu ul. Jana Pawła II i Akacjowej  

Pani Burmistrz poinformowała, że UM zwrócił się do PGE z prośbą o zamalowanie napisów. 
Otrzymano odpowiedź, że Miasto ma zgodę na zamalowanie napisów na transformatorze we 
własnym zakresie. Być może UM zleci to specjalistycznej firmie, bo budynek jest pod napięciem. 
Na pytanie radnego W. Żółtowskiego, czy można tam zrobić mural, Pani Burmistrz 
odpowiedziała, że wymagałoby to uzgodnień konserwatorskich. Konserwator może jednak nie 
zgodzić się na mural na zabytku.  

 
Sprawy poruszone przez radnych: 
- radny J. Matłacz zapytał, co nowego dzieje się w sprawie stawu w Parku Miejskim, 
- radna E. Wolska podziękowała za lustra na ul. Bukowej (to znaczna poprawa bezpieczeństwa) i za 
usunięcie szpecącej tablicy ogłoszeniowej, która była przy stacji WKD Podkowa Leśna Wschodnia, 
- radna A. Bankiewicz zapytała, co się dzieje w kwestii dzików, 
- Przewodniczący RM M. Gołąb odczytał przekazaną mu krytyczną opinię mieszkańców nt. nasadzeń 
w mieście,  
- radna E. Barucka zaproponowała, aby wzorem Szwecji opracować dla mieszkańców Podkowy 
Leśnej zwięzły poradnik zawierający instruktaż, jak należy się zachowywać w sytuacjach 
kryzysowych, 
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- radna A. Olejniczak-Siara zaproponowała, aby na ul. Jana Pawła II wzorem Pruszkowa doświetlić 
przejścia dla pieszych poprzez zamontowanie automatów ze światłem zapalającym się w momencie, 
gdy pieszy podchodzi do przejścia dla pieszych, 
- radna A. Brzozowska-Kempf poprosiła o odnowienie pasów na przejściu dla pieszych przy kościele. 
Do poruszonych tematów ustosunkowali się Burmistrz Miasta M. Eckhoff, Zastępca Burmistrza  
M. Wilusz, inni radni. 
 
Pani Burmistrz przekazała, że w zeszłym tygodniu odbyły się organizowane przez Powiat ćwiczenia 
działania syren alarmowych. O kolejnych ćwiczeniach UM będzie starał się informować mieszkańców 
nie tylko przez stronę internetową miasta i Facebooka, lecz również poprzez system SMS. 
 
Radny Powiatu Grodziskiego R. Nowecki poinformował, że: 
- dzięki przesunięciom budżetowym wcześniej niż planowano (2 grudnia br.) rozpocznie się remont 
nawierzchni na ul. Jana Pawła II, 
- w przyszłym roku Samorząd Województwa Mazowieckiego kontynuował będzie program „Mazowsze 
dla Młodzieży” wspierający finansowo młodzieżowe rady gmin, 
- w Powiecie zostały przeznaczone dodatkowe środki na rehabilitację, 
- rozstrzygnięto konkurs ofert na przeciwdziałanie patologiom, 
- szybko rozwija się program książkomatów realizowany przez Bibliotekę Gminno-Powiatową w 
Grodzisku Maz., który umożliwia dostarczanie książek do dedykowanych paczkomatów. 
Pani Burmistrz przekazała radnemu powiatowemu, że na ul. Jana Pawła II przy torach WKD - na tej 
części, która teraz nie będzie remontowana - jest w bardzo złym stanie zapadnięta studzienka 
kanalizacyjna. Prosimy o zajęcie się tematem. 
 
Mieszkanka zaprosiła wszystkich chętnych na spotkania biegowe, które odbywają się w każdą 
niedzielę – zbiórka o godz. 9.00 przed UM. Jest to przygotowanie do głównego biegu zaplanowanego 
na sobotę 12 kwietnia 2025 r. 
 
Mieszkanka podzieliła się wrażeniami z wczorajszej konferencji zorganizowanej przez Ministerstwo 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz przez Narodowy Instytut Architektury i Urbanistyki, której 
tematem była „Przestrzeń dla zieleni”. Podczas wydarzenia debatowano nad znaczeniem  
błękitno-zielonej infrastruktury dla przestrzeni publicznych oraz nad tym, jak zmieniające się warunków 
klimatyczne wpływają na projektowanie (w tym na projektowanie wody). Omówiono też dużo 
przykładów rozwiązań parkowych z wodą. Ciekawe dyskusje odbyły się w części panelowej, podczas 
której zaprezentowano rozwiania parkowe z całej Polski. Mieszkanka zachęcała, aby wejść na stronę 
tej konferencji i zapoznać się z proponowanymi rozwiązaniami krajobrazowymi. Można byłoby też 
zdobyć namiary do specjalistów, którzy mogliby podpowiedzieć, co zrobić z patową sytuacją w 
Podkowie Leśnej.  
 
IX.  Zamknięcie sesji 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaprosił wszystkich na ostatnią tegoroczną sesję planowaną na  
19 grudnia 2024 r., po czym o godz. 19.30 zamknął IX sesję Rady Miasta Podkowa Leśna IX kadencji. 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na stronie eSesja.tv - 
adres: https://esesja.tv - link udostępniony jest na stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik do BIP-u na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
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Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KF – Komisja Finansów 
KGŁP – Komisja Gospodarki i Ładu Przestrzennego 
KKOSS – Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
Ref. IK – Referat Inwestycji, Infrastruktury Komunalnej i Środowiska Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
CKiIO – Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej 
WKD – Warszawska kolej Dojazdowa Sp. z o.o. 
PGE – Polska Grupa Energetyczna S.A. 
 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych  
2. Zawiadomienie o zwołaniu sesji z porządkiem obrad 
3. Raport z głosowań 
4. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 

 
 

 
 
 
 


